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Oświadczenie skierowane do minister rodziny, pracy i polityki społecznej Elżbiety Rafalskiej 

Szanowna Pani Minister! 

Zwracają się do mnie środowiska osób niepełnosprawnych i ich opiekunów, które to osoby pobierają 

świadczenia emerytalno-rentowe i w związku z tym pozbawione są prawa, według obecnie obowiązującego 

stanu prawnego, do świadczenia pielęgnacyjnego. Te osoby mają najczęściej bardzo, bardzo niskie 

świadczenia emerytalno-rentowe. Pozbawienie ich w obowiązującym prawie świadczenia pielęgnacyjnego,  

w sytuacji kiedy podejmują tak duży wysiłek opiekowania się niepełnosprawnymi osobami, wychowywania 

ich, zmusza je do nadludzkich prawie wysiłków, do tego, aby utrzymać, rehabilitować, wozić, dowozić do 

lekarzy. Nie będę mówić, jaki to jest wielki trud i wysiłek, wszystkim dobrze znany, także w rządzie, w 

którym jest Pani ministrem. 

Wiem także, że w przeszłości toczyły się już prace i były przygotowywane projekty uwzględniające ważny 

postulat, aby była możliwość przyznawania świadczenia pielęgnacyjnego osobom otrzymującym świadczenia 

emerytalno-rentowe. Jeden z projektów przewidywał, że takie osoby mogłyby otrzymywać zasiłek 

pielęgnacyjny w wysokości różnicy pomiędzy kwotą świadczenia pielęgnacyjnego a kwotą pobieranego 

świadczenia emerytalno-rentowego. 

Chciałabym zapytać Panią Minister, czy na obecnym etapie trwają jakieś prace w Pani resorcie zmierzające 

do uregulowania wreszcie tej kwestii i zrealizowania oczekiwanych postulatów opiekunów osób 

niepełnosprawnych. Wnoszę w imieniu tych osób o podjęcie prac zmierzających do przyznania takim osobom 

prawa do świadczenia pielęgnacyjnego. 
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